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Protokół nr 2/2022 

z posiedzenia Komisji Rozwoju 

w dniu 23 marca 2022 r.  

 

 

WAK.0012.1.2.2022 

 

1. Otwarcie posiedzenia. 

 Posiedzenie otworzył Przewodniczący Komisji Rozwoju Pan Grzegorz Kubalski, 

witając członków komisji oraz gości. Lista obecności radnych i gości obecnych na 

posiedzeniu stanowi załącznik Nr 1 i Nr 2 do niniejszego protokołu.  

W posiedzeniu wzięło udział dziesięciu członków Komisji Rozwoju:  

1) Aleksandra Bednarek; 

2) Agnieszka Borkowska; 

3) Piotr Choroś; 

4) Anna Gajewska; 

5) Zbigniew Garbaczewski; 

6) Izabela Kownacka; 

7) Grzegorz Kubalski; 

8) Wiesław Smoczyński; 

9) Leszek Smuniewski 

10) Grzegorz Zbroch; 

Przewodniczący komisji potwierdził wymagane kworum i przystąpił do realizacji kolejnego 

punktu porządku obrad. 

 

2. Przyjęcie porządku posiedzenia. 

Proponowany porządek obrad: 

1. Otwarcie posiedzenia. 

2. Przyjęcie porządku posiedzenia. 

3. Zaopiniowanie projektów uchwał będących w kompetencji komisji. 

4. Przegląd stanu realizacji Strategii Rozwoju Powiatu Legionowskiego.  

5. Przyjęcie protokołów z posiedzeń: 

a) Komisji Rozwoju w dniu 19.01.2022r.; 

b) Wspólnego Komisji Rozwoju i Komisji Oświaty, Kultury i Sportu                                

w dniu 23.02.2022r. 

6. Wolne wnioski. 

7. Zamknięcie posiedzenia. 

 

Do przedstawionego porządku obrad nie zgłoszono uwag, w związku z czym 

Przewodniczący komisji przystąpił do jego realizacji.  

 

 

 



2 
 

3. Zaopiniowanie projektów uchwał będących w kompetencji komisji.     

 

 Przewodniczący komisji powiedział, że spośród projektów uchwał przedstawionych 

w porządku obrad Sesji Rady Powiatu w dniu 28 marca br., w kompetencji Komisji Rozwoju 

są dwa projekty uchwał. Zwrócił się z prośbą do Skarbnika Powiatu o omówienie projektu 

uchwały Rady Powiatu w Legionowie zmieniającej uchwałę Nr 255/XXXVI/2021 Rady 

Powiatu w Legionowie z dnia 20 grudnia 221 r. w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu 

Legionowskiego na rok 2022. 

Pani Katarzyna Rembelska powiedziała, że w kompetencji Komisji Rozwoju są następujące 

zmiany: 

1) na podstawie art. 111 pkt 1 ustawy z dnia 12 marca 2022 roku o pomocy 

obywatelom Ukrainy w związku z konfliktem zbrojnym na terytorium tego państwa 

w części normatywnej uchwały, dodaje się upoważnienie dla Zarządu Powiatu            

w Legionowie, polegające na dokonywaniu zmian w planie dochodów i wydatków 

budżetu powiatu, w tym dokonywania przeniesień wydatków, między działami 

klasyfikacji budżetowej w celu realizacji zadań związanych z pomocą obywatelom 

Ukrainy, w związku z konfliktem zbrojnym na terytorium tego państwa. Nadmieniła, 

że przepis ten został wprowadzony specustawą o pomocy obywatelom Ukrainy           

w związku z konfliktem zbrojnym na terytorium tego państwa. Dodała, że 

upoważnienie to umożliwi Zarządowi Powiatu dokonywanie szybszych zmian, jeżeli 

będzie potrzebna pomoc w tym zakresie; 

2) zmiany w zakresie budżetu: 

a) zwiększenie planu dochodów o kwotę 818.957,92 zł tytułem dofinansowania         

z Funduszu przewozów autobusowych o charakterze użyteczności publicznej 

realizacji zadania własnego powiatu w zakresie obsługi linii autobusowych              

w związku z zawartą z Wojewodą Mazowieckim umową o dopłatę;  

b) zwiększenie planu wydatków o kwotę 490.000,00 zł z przeznaczeniem na 

zwiększenie środków na realizację zadania pn. „Powiatowy transport publiczny 

– uruchomienie i obsługa powiatowych linii komunikacyjnych”, w związku            

z zabezpieczeniem środków na sfinansowanie funkcjonowania linii 

autobusowych do końca 2022 r., w tym m.in. z uwagi na planowane 

uruchomienie nowej linii łączącej miejscowości Gminy Jabłonna z siedzibą 

Starostwa Powiatowego w Legionowie. Nadmieniła, że zadanie realizowane jest 

w ramach Wieloletniej Prognozy Finansowej; 

c) zwiększenie planu wydatków o kwotę 85.000,00 zł z przeznaczeniem na 

zwiększenie środków na realizację zadań inwestycyjnych  pn. „Budowa chodnika 

w ciągu drogi powiatowej Nr 1802W na terenie Gminy Serock” – 22.000,00 zł, 

„Opracowanie dokumentacji projektowej budowy ul. Polnej na odcinku od drogi 

powiatowej Nr 1818W – ul. Kościelnej do drogi wojewódzkiej Nr 631 –                 

ul. Modlińskiej na terenie Gminy Wieliszew - 23.000,00 zł oraz „Opracowanie 

dokumentacji projektowej oraz rozbudowa i przebudowa drogi powiatowej         

Nr 1820W w Gminie Jabłonna w zakresie ścieżki rowerowej na odcinku od 

skrzyżowania z ul. Kolejową do skrzyżowania z ul. Kordeckiego w Chotomowie” 

w wyniku przeprowadzonych postępowań przetargowych;  

Nadmieniła, że zadania realizowane są w ramach Wieloletniej Prognozy 

Finansowej. 

Pani Katarzyna Rembelska powiedziała, że ponadto dokonywane są zmiany źródeł 

finansowania zadań majątkowych w 2022 r.: 

1) pn. „Opracowanie dokumentacji projektowej oraz rozbudowa drogi powiatowej        

Nr 1801W w Gminie Serock” poprzez wprowadzenie środków z Rządowego 

Funduszu Inwestycji Lokalnych w kwocie 12.917,47 zł i wycofanie środków 
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własnych powiatu. Zaznaczyła, że powyższe środki z Rządowego Funduszu 

Inwestycji Lokalnych dotycząc kapitalizacji odsetek w 2021 roku od środków 

zgromadzonych na wydzielonym rachunku środków Rządowego Funduszu 

Inwestycji  Lokalnych w ramach Funduszu Przeciwdziałania Covid – 19; 

2) pn. „Przebudowa przejść dla pieszych w drogach powiatowych” poprzez 

wprowadzenie środków z Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg w kwocie 200.000,00 

zł i wycofanie środków własnych powiatu; powyższe środki z Rządowego Funduszu 

Rozwoju Dróg dotyczą otrzymanego w 2021 roku dofinansowania kosztów realizacji 

przebudowy przejścia dla pieszych na skrzyżowaniu drogi powiatowej Nr 1805W     

ul. Nasielskiej z ul. Polną i ul. Zaokopową w Serocku; Zaznaczyła, że zadanie 

realizowane w ramach przedsięwzięć ujętych w WPF; 

3) nowe zadanie majątkowe pn.: „Zakup wanny podnoszonej” dla DPS „Kombatant”    

w Legionowie – kwota 48.000,00 zł; 

4) zakup sprzętu serwerowego – kwota 137.000,00 zł, na potrzeby trzech jednostek: 

Powiatowego Zespołu Szkół i Placówek Specjalnych w Legionowie i Liceum 

Ogólnokształcącego im. Marii Konopnickiej oraz dla Powiatowego Centrum Pomocy 

Rodzinie w Legionowie; 

5) zakup UPS  - kwota 50.500,00 zł na potrzeby Powiatowego Zespołu Szkół i Placówek 

Specjalnych w Legionowie, Liceum Ogólnokształcącego im. Marii Konopnickiej           

w Legionowie i Liceum Ogólnokształcącego im. Stanisława Lema w Stanisławowie 

Pierwszym, Dom Pomocy Społecznej „Kombatant” oraz Poradnia Pedagogiczno – 

Psychologiczna w Legionowie.   

 

Przewodniczący komisji podziękował za omówienie projektu uchwały i zaproponował 

dyskusję w tym temacie, w której kolejno udział wzięli.  

 

Pan Wiesław Smoczyński powiedział, że koszty energii wzrastają. Zapytał czy fotowoltaika 

mogłaby zostać zainstalowana w powiatowych jednostkach organizacyjnych. 

 

Pan Grzegorz Kubalski powiedział, że mniej więcej dwa lata temu dokonywana była analiza 

opłacalności, jeżeli chodzi o kwestię przedsięwzięć termomodernizacyjnych w odniesieniu 

do poszczególnych budynków. Wnioski były takie, że jest to z ograniczoną opłacalnością. 

Nadmienił, że biorąc pod uwagę tegoroczne wzrosty cen energii, rozmawiał już ze Starostą 

Legionowskim, aby dokonać ponownej analizy tematu w zakresie tylko fotowoltaiki, tak 

aby przed planowaniem budżetu na rok 2023 posiadać taką informację.  

 

Pan Wiesław Smoczyński powiedział, że należałoby zwrócić uwagę również na solary.     

 

W związku z brakiem kolejnych zgłoszeń do dyskusji, Przewodniczący komisji przystąpił do 

procedury głosowania: 

 

9 głosów za, przy braku głosów przeciwnych i 1 głosie wstrzymującym. 

 

Przewodniczący komisji zwrócił się z prośbą do Skarbnika Powiatu o omówienie projektu 

uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia WPF dla Powiatu Legionowskiego na lata 

2022 – 2035. 

Pani Katarzyna Rembelska powiedziała, że projekt omawianej uchwały, dotyczy zmian 

zawartych w uchwale uprzednio omawianej, a także uwzględnia zmiany w zakresie 

kompetencji Zarządu Powiatu, podjęte w okresie od 28 lutego do 15 marca 2022 roku. 

Nadmieniła, że z uwagi, że jest to ostatnia uchwała w pierwszym kwartale 2022 roku, 
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nanoszone zostaną zmiany w zakresie roku 2021 na podstawie sprawozdań rocznych,          

w zakresie zarówno wydatków bieżących, wydatków majątkowych w zakresie zaciągniętych 

pożyczek, papierów wartościowych, a także długu. Zaznaczyła, że powiat rezygnuje               

z obligacji planowanych w roku 2022 w wysokości 3.900.000,00 zł i plan po zmianach 

wynosi 8.200.000,00 zł. Dodała, że jednocześnie wprowadzony zostaje plan dotyczący 

emisji papierów wartościowych na rok 2024 w wysokości 10.000.000,00 zł, co jest 

spowodowane przede wszystkim tym, że inwestycja która była planowana do wykonania    

w roku 2022, dotycząca drogi Nr 1801W w Gminie Serock, Zarząd Powiatu zdecydował na 

rozłożenie tego zadania na dwa lata. Dodała, że oferty złożone na to postępowanie                

w postępowaniu przetargowym znacznie przewyższają plan środków w budżecie – 

zaplanowane było 7.000.000,00 zł, a oferty które wpłynęły są na kwotę prawie 

19.000.000,00 zł, druga oferta – to kwota ponad 15.000.000,00 zł. W związku z tym           

w roku bieżącym zostanie zrealizowany plan – 7.000.000,00 zł, z racji tego,                            

że 5.000.000,00 zł powiat otrzymał dofinansowania z RFIL, który musi być wykorzystany 

w tym roku. Pozostałą część w ramach własnych środków, ale są również starania o środki 

zewnętrzne, co znacznie ułatwiłoby inwestycję. 

Pani Katarzyna Rembelska powiedziała, że dokonywane są również zmiany w ramach 

trzech zadań inwestycyjnych, które zostały omówione w projekcie uchwały budżetowej.             

 

Przewodniczący komisji podziękował za omówienie projektu uchwały i zaproponował 

dyskusję w tym temacie. Nadmienił, że chciałby jeszcze powiedzieć, że ze względu na 

obecnie występujący wzrost cen i rozchwianie rynku, które prawdopodobnie jeszcze przez 

jakiś czas będzie się utrzymywało, co związane jest m.in. z deficytem pracowników                 

z Ukrainy, którzy obecnie wracają do swojego kraju, ale również kumulowaniem się 

ogłaszanych przez poszczególne jednostki przetargów oraz wzrost cen materiałów, powiat 

musi liczyć się z tym, że inwestycje realizowane w obecnej chwili będą zdecydowanie 

droższe. W ocenie Pana Grzegorza Kubalskiego, na ten moment nie ma innego wyboru jak 

tylko rozpisać w ten sposób inwestycje 1801W, natomiast jednocześnie trzeba podjąć 

działania u Wojewody Mazowieckiego, dające powiatowi ulgę w zakresie obowiązku 

wykonania całej drogi. Radny nie widzi żadnej racjonalnej przesłanki dla której w przyszłym 

roku powiat miałby wydać 10.000.000,00 zł ze środków własnych na tą inwestycję.           

 

Pan Leszek Smuniewski zapytał, czy w związku z tym, iż oferty, które wpłynęły w przetargu 

na tę inwestycję znacznie przekraczają zaplanowany budżet, to został ogłoszony kolejny 

przetarg na mniejszy zakres zadania tej inwestycji? Skarbnik Powiatu Legionowskiego 

powiedziała, że zostanie ogłoszony drugi przetarg.  

 

W związku z brakiem kolejnych zgłoszeń do dyskusji, Przewodniczący komisji przystąpił    

do procedury głosowania: 

 

10 głosów za, przy braku głosów przeciwnych wstrzymujących. 

 

 

 

4. Przegląd stanu realizacji Strategii Rozwoju Powiatu Legionowskiego.  

 

  Przewodniczący komisji zwrócił się z prośbą do Naczelnika Wydziału Strategii, 

Rozwoju i Pozyskiwania Funduszy o omówienie tematu. 
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Pan Michał Stalmach przedstawił zestawienie realizowanych zadań – stanowi załącznik      

nr 3 do protokołu oraz nawiązał również do Wieloletniej Prognozy Finansowej – omówił 

wydatki bieżące – stanowi załącznik nr 4 do protokołu.    

 

Podsumowując omawianie tematu Pan Michał Stalmach powiedział, że wszystkie zadanie 

przewidziane w Strategii realizowane są w partycypacyjnym modelu współpracy. 

Nadmienił, że powiat ma wielu interesariuszy, którzy są zaangażowani w planowanie               

i realizację tych przedsięwzięć, a to oznacza, że zaangażowana jest również społeczność 

lokalna. 

Pan Michał Stalmach przekazał gratulacje i dobrego planowania Radnym.       

 

Pan Grzegorz Kubalski podziękował za omówienie tematu i zaproponował dyskusję,               

w której kolejno udział wzięli. 

 

Pan Wiesław Smoczyński powiedział, że to również nakład pracy Pana Michała Stalmacha 

jest ważny w Strategii.  

 

Pani Aleksandra Bednarek zapytała, kto decyduje w kwestii poszerzenia zakresu szkolenia 

dzieci z pieczy zastępczej?  

 

Pan Michał Stalmach odpowiedział, że jest to projekt realizowany przez PCPR.  

 

Pani Aleksandra Bednarek powiedziała, że tutaj jest mowa o szkoleniach dla dzieci z pieczy 

zastępczej, ale Radna jest innego zdania, jeżeli chodzi o poszerzanie zakresu szkolenia się 

osób dorosłych i dopasowywania ich do rynku pracy na terenie Powiatu Legionowskiego. 

Nadmieniła, że jest sceptyczna do tego, czy jest to realizowane. Dodała, że wie iż szkolenia 

dla osób dorosłych, to jest zakres działania PUP w Legionowie i jak będzie omawiane 

sprawozdanie z PUP, to na pewno zapyta o tę kwestię. Zaznaczyła, że posiada informację 

od pracodawców, że brakuje pracowników. Pan Michał Stalmach zapytał, czy posiada 

informację w jakich branżach brakuje? Radna odpowiedziała, że z informacji jakie posiada 

brakuje pracowników w branży budowlanej, handlowej, poszukiwani są również pracownicy 

zawodów rzemieślniczych. 

Pani Aleksandra Bednarek powiedziała, że wie z doświadczenia, ale również i z rozmów           

z różnymi osobami, że jest duże zainteresowanie, aby kształcić się w zawodach 

rzemieślniczych wśród osób, które chcą się przebranżowić. Nadmieniła, że wiele osób             

z Legionowa jeździ do takich szkół w Warszawie. Zaznaczyła, że może warto by się 

zastanowić, może w ramach współpracy można stworzyć taką instytucję na terenie 

powiatu. Może takie kształcenie mogłoby się odbywać w którejś z naszych szkół 

powiatowych, ponieważ te zajęcia odbywają się w weekendy.    

 

Pan Michał Stalmach powiedział, że postara się uzyskać więcej informacji w tym zakresie.   

 

Pan Grzegorz Kubalski powiedział, że mowa o Centrum Kształcenia Ustawicznego. 

Nadmienił, że jeżeli chodzi o kwestię zapotrzebowania i sytuację pracowników w jakich 

zawodach brakuje, to wystarczy spojrzeć na aktualną wersję barometrów zawodów, który 

dokładnie obrazuje jakie są braki kadrowe. 

 

Dodał, że przed pójściem w kierunku Centrum Kształcenia Ustawicznego, istotniejsze jest 

ustalenie, czy poza deficytem w zawodach, powiat ma potencjalnych chętnych, aby do tych 

zawodów się przyuczyć.       
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5. Przyjęcie protokołów z posiedzeń: 

 

a) Komisji Rozwoju w dniu 19.01.2022r. 

 

Przewodniczący komisji powiedział, że protokół został udostępniony Radnym  

do zapoznania na e-sesji. Zapytał, czy ktoś chciałby wnieść jakieś uwagi. Nikt              

z obecnych nie zgłosił żadnych sugestii. Pan Grzegorz Kubalski przystąpił do 

procedury głosowania:   

 

10 głosów za, przy braku głosów przeciwnych i wstrzymujących. 

 

Przewodniczący komisji potwierdził, że protokół nr 1/2022 z posiedzenia Komisji 

Rozwoju w dniu 19.01.2022 r. został przyjęty. 

 

 

b) Wspólnego Komisji Rozwoju i Komisji Oświaty, Kultury i Sportu w dniu 

23.02.2022r.  

 

Przewodniczący komisji powiedział, że protokół został udostępniony Radnym do  

zapoznania na e-sesji. Zapytał, czy ktoś chciałby wnieść jakieś uwagi. Nikt                   

z obecnych nie zgłosił żadnych sugestii. Pan Grzegorz Kubalski przystąpił do 

procedury głosowania:   

 

10 głosów za, przy braku głosów przeciwnych i wstrzymujących. 

 

Przewodniczący komisji potwierdził, że protokół nr 1/2022 ze wspólnego 

posiedzenia Komisji Rozwoju i Komisji Oświaty, Kultury i Sportu w dniu 23.02.br. 

został przyjęty. 

 

 

 

6. Wolne wnioski.  

 

Brak wolnych wniosków.  

 

 

 

7. Zamknięcie posiedzenia. 

 

Posiedzenie komisji zamknął Przewodniczący Komisji Rozwoju Pan Grzegorz 

Kubalski. 

 

                                                                  Przewodniczący Komisji Rozwoju 

 

Grzegorz Kubalski 

Protokół sporządziła: 

Agata Szraga 


